
n győri 
házgyár 

At épOlö házgyár k l p r ö h á l i í á t 19«T. 
november 30-án kezdik meg. Évente 3400 
lakásra \ i l ó épületelemet gy»rt m a j d a 
hata lmas kombinát . A 18 000 négyzetmé-
ter alapterületű fö gyár tócsarnok tar tó-
pilléreinek beemelése befejezéséhez kö-
zeledik. A képen: a fé gyár tócsarnok pil-
léreit emelik a helyére. 

Barátok 
között 

A VItava hadgyakor la ton résztvevő csa-
patokat Csehszlovákia lakossága mind® 
nütt nagy szeretettel fogadja . Képünk 
magyar egységek harcosairól készült, a 
lakosság baráti gyűrű jében . 

Verseny 
után 

A IV. országos szántóversenyt Dupcsák 
József, a ha lmajugra l Béke Tsz t raktoro-
sa nyerte . A képen: A verseny után m á r 
Ismét a szövetkezet földjét szánt ja . A 
hát térben Kisbenedek László t raktoros 
dolgozik. 

Az új 
pavilon 

Az Országos Korányi TBC Intézetben 
a napokban adták át rendeltetésének az 
ú j , 3 emeletes. 180 ágvas mellkas- és 
csontsebészeti pavilont; 30 millió for intba 
kerül t . A képen: modern műszerekkel 
vizsgálták a légzésfunkciós 'aboratór l -
omban a betegek oxigénfelhasználó ké-
pességét. 

Elutazott 
a jugoszláv 

szakszervezeti 
delegáció 

Három napig Szegeden 
tartózkodott Vajo Skend-
zicsnek, a jugcezláv szak-
szervezetek főtitkárának ve-
zetésével a Jugoszláv Szak-
szervezetek Szövetsége Köz-
ponti Tanácsa titkárságának 
küldöttsége, és tanácsko-
zott a Magyar Szakszerveze-
tek Országos Tanácsának 
képviselőivel. A magyar de-
legáció vezetője Brutyó Já-
nos, a SZOT elnöke volt. 
A magyar—jugoszláv szak-
szervezeti tanácskozás csü-
törtökön befejeződött 

A jugoszláv vendégek An-
ion Polajnarnak, a jugo-
szláv szakszervezetek titká-
rának vezetésével tegnap 
délelőtt a Csongrád megyei 
Húsipari Vállalat szalámi-
gyárába látogattak. Az 
üzemlátogatáson részt vett 
Brutyó János, a SZOT elnö-
ke és a magyar szakszerve-
zeti delegáció tagja is. A 
vendégeket Várallycti Rezső, 
a vállalat igazgatója, dr. Pi-
ros László főmérnök és 
Irányi János, a szakszerve-
zeti bizottság titkára fo-
gadták és tájékoztatták 
őket a vállalat termelőmun-
kájáról, az üzemi szakszer-
vezeti bizottság tevékenysé-
géről. Az üzemrészekben 
Hárs Ferenc szalámimester 
kalauzolta a magyar és ju-
goszláv szakszervezeti veze-
tőket A vendégek az üzem-
látogatás után elismeréssel 
szóltak a szegedi szalámi-
gyár vezetőinek, dolgozóinak 
munkájáról. 

A jugoszláv szakszervezeti 
delegáció csütörtökön dél-
után indult vissza Jugo-
szláviába. A röszkei határ-
állomásig elkísérte Beckl 
Sándor, a SZOT titkára és 
dr. Németh Lajos, a Szak-
szervezetek Csongrád me-
gyei Tanácsának vezető tit-
kára. 

Az érdeklődésnek megfelelően 
Ü

j pártoktatási évet 
kezdünk, olyan idő-
ben, amikor kétség-

telenül megnőtt a politikai 
kérdések iránti érdeklődés. 
A vezetőséget újjáválasztó 
taggyűléseken most úgyszól-
ván naponként számba ve-
szik a kommunisták, ho-
gyan terjedt, hatott a mar-
xizmus—leninizmus eszmé-
je, milyen volt a pártszer-
vezetek ideológiai munká-
ja. Ezt a politikai aktivitást 

fc SÍ kihasználhat ják a pártszer-
vezetek: mód és lehetőség 
van rá, hogy a még hátra-
levő időben a követelmé-
nyeknek és az emberek ér-
deklődésének megfelelően 
szervezzék meg a párttagok 
és a pártonkívüliek oktatá-
s á t A taggyűléseken sok ja-
vaslat hangzik él, mit kell 
tenni a marxizmus—leniniz-
mus továbbterjesztéséért a 
következő években, 

A párt Központi Bizott-
sága ideológiai irányelvei-
nek féldolgozásakor szá-
mos olyan téves nézet ke-
rült felszínre, amelyek ma 
is élnek, hatnak, s ame-
lyekkel a pártpropagandá-
nak számolnia kelL Ideoló-
giai tevékenységünk fő fel-
adata a különböző kispolgá-
ri, polgári nézetek elleni 
harc, a szocialista eszmék 
uralkodóvá tétele az élet 
minden területén. A mar-
xista eszmék elterjesztésé-
nek igen fontos eszköze a 
pártoktatás. A most mu-
tatkozó politikai aktivitást 
fel kell használni arra, 
hogy a párttagság minél 
szélesebb tömegeit vonjuk 
be a pártoktatásba. 

A pártoktatás szervezett 
rendszerében 1966—67-ben 
nem lesz különösebb válto-
zás. Az eddig bevált tanfo-
lyamokon gyarapíthatják 
marxista ismereteiket a 
kommunisták és pártonkívü-
liek. Az oktatás formái 
megfelelőek — a szocializ-
mus építésének kérdései, 
időszerű politikai kérdések, 
gazdaságpolitikai tanfolyam 
ipari és mezőgazdasági ta-
gozata, marxizmus—leniniz-
mus középiskola, elméleti 
konferencia, tv-kör, politi-
kai akadémiák —, a párt-
szervezeteknek azonban 
mostantól fogva lehetőségük 
van a központi témák ese-

tenkénti megváltoztatására 
is, az érdeklődésnek meg-
felelően. Azokat a politikai 
és gazdasági kérdéseket kell 
magyarázni, amelyek való-
ban foglalkoztatják az üzem, 
a hivatal kommunistáit, 
párton kívüli dolgozóit A 
formák nem változnak, de 
az előttünk álló nagy fel-
adatok jelentős tartalmi 
változást követelnek. 

Az MSZMP soron kö-
vetkező, IX. kong-
resszusa, az ú j gaz-

dasági mechanizmus haté-
konyabb propagandát igé-
nyel. A pártszervezetek 
ezért nagy gondot fordítot-
tak elsősorban a párttagok 
oktatására, de sok száz pár-
ton kívüli dolgozót is be-
vontak a különféle tanfo-
lyamokra. Az alapos, körül-
tekintő szervezés eredmé-
nyeként idén a pártvezető-
ségi tagok, a gazdasági ve-
zetők és mindazok, akik-
nek megfelelő előképzettsé-
gük van, a gazdaságpolitikai 
tanfolyam ipari tagozatán 
tanulnak. A tanfolyam köz-
ponti témája az ú j gazdasá-
gi mechanizmus, amely 
nagy, felelősségteljes fel-
adat elé állítja a pártveze-
tőségeket, a kommunistákat. 
Erre fel kell készülniük. 

A tanfolyam propagandis-
táira vár annak bizonyítá-
sa, hogy az elméleti kérdé-
sek nem az élettől elvont 
tételek, hanem elválasztha-
tatlan részei a mindenna-
pi építőmunkának. Az el-
méleti kérdések ismerete 
segít a gyakorlatban jelent-
kező bonyolult politikai és 
gazdasági problémák helyes 
elbírálásában, megoldásá-
ban. 

Szegeden harmadik éve 
működik a marxizmus—le-
ninizmus esti középiskola, 
mely jól oldja meg felada-
téit, biztosítja a különböző 
szinten dolgozó vezetők el-
méleti képzését, politikai tá-
jékozottságát Idén több 
mint 500 kommunista és 
pártonkívüli választotta ezt 
az oktatási fo rmát Az el-
múlt években a három mű-
szakos üzemekben dolgozók 
nem tudták látogatni a mar-
xista középiskola foglalko-
zásait, így ezekről sok gaz-
dasági és pártvezető lemaradt 

Idén először a textilművek-
ben és az újszegedi kender-
ben a pártszervezetek a 
műszakhoz igazítva szervez-
ték meg a marxista közép-
iskolát 

Az 1966 '67. oktatási évben 
először jelentkeztek töme-
gesen marxista középiskolá-
ra a kábelgyárból, a ruha-
gyárból, a számítástechnikai 
vállalattól. A MÁV üzem; 
pártbizottsághoz tartozók 
közül is közel 60-an válasz-
tották a marxista középis-
kolát 

Az elmúlt években Szege-
den csak néhány alapszer-
vezet vállalkozott elméleti 
konferenciák szervezésére. 
Idén jelentősen megnőtt a 
számuk. A marxista esti 
egyetemet vagy egyéb 
egyetemet végzett kommu-
nisták és pártonkívüliek to-
vábbképzésére alkalmas for-
ma ez. Az idei oktatási 
évben a konferenciák részé-
re nincs központi téma. A 
pártszervezetek a jelentke-
zők érdeklődésének megfe-
lelően választják meg azo-
kat a témákat, melyek a 
párt előtt álló fontos fel-
adatok elméleti feldolgozá-
sát teszik lehetővé. 

A pártoktatás hatékonysá-
ga a téma jó megválasztá-
sa mellett a propagandis-
ták tevékenységén múlik. 
A pártszervezetek éppen 
ezért nagy gondot fordítot-
tak a propagandisták ki-
választására, akik közül so-
kan a felszabadulás óta vál-
lalták ezt a szép és nehéz 
pár tmunkát A „veterán"* 
propagandisták a fiatal sze-
mináriumvezetők százait 
nevelték, akikkel ismét 
együtt indulnak újabb nagv 
feladat sikeres teljesítésé-
ért. 

A marxizmus—leniniz-
mus esti egyetemen 
és a középiskolán már 

megkezdődött a munka, a 
pártoktatás többi formáin 
októberben tart ják az első 
foglalkozást Jelenleg pnég 
technikai és szervezési gon-
dok megoldásán fáradoznak 
a pártszervezetek. Néhány 
nap múlva azonban ismét 
benépesülnek a szemináriu-
mi termek — kezdődik aa 
1966 '67-es pártoktatási év. 

HORVÁTH l A s z l ö n é 

Életképes javaslatok 
A m i egy tanácsülési tudósításból kimaradt 

Az I. kerületi tanács leg-
utóbbi üléséről szóló tudó-
sításba nem fért bele min-
den közérdekű kérdés hírül-
adása, amivel a tanácstagok 
foglalkoztak. Felelősséggel 
szóltak arról is, hogy jövőre 
okuljunk és még szélesebb 
alapiokra helyezzük a nyári 
napközis foglalkoztatást. Ja-
vasolták például erre a cél-
ra, hogy ki kellene bővíteni 
újszegeden a KISZ-tábort. A 
kisiskolás gyerekek csak jól 
járnának a KISZ-esek szom-
szédságával. S mire alapoz-
ták ezt a javaslatukat a ta-
nácstagok? 

Arra, hogy idén a nyári 
napközök legtöbbjét — más 
hely hiányában — iskolák-
ban rendezték be. Ez jó is 
volt, meg rossz is. Jó volt, 
mert zárt egységet biztosí-
tott. A gyerekek viszont ab-
ba a miliőbe kerültek visz-
sza, amelyből éppen előtte 
szabadultak ki a vakációra. 

Ugyanitt szóba került — 
immár évek óta sokadszorra 

a napközis ellátás. Az 
óvodásokkal együtt 4100 is-
kolás gyerek részesül eb-
ben a kedvezményben, vi-
szont 300 gyerek még arra 
vár, hogy hozzájusson. A 
konyhák jelenlegi állapota, 
kapacitása ezt egyelőre nem 
teszi lehetővé. A jelenlegi 
működtetés feltételeit vi-
szont hallgatólagosan átlépni 
veszedelmes vállalkozás, 
mert annak közegészségügyi 
kihatásai súlyos következ-
ményeket idézhetnek elő. 

A szűkös helyzetből mer-
re nyílik kiút addig is, amíg 
igazán korszerű. minden 
igényt kielégítő főzőkonyhák 
állnak majd a napközös el-

látás szolgálatában? Kínálko- dó alkalommal számoljon be 
zik egy megoldás, ha azzal a vizsgálódás eredményéről 
az I. kerületi tanács megbír- a tanácsülésen, 
kőzik. Javasolták, hogy az a felnőtt ifjúság szórako-
újszegedi iskolában tanuló zási lehetőségének kibővíté-

napközisek ellátását meg géről is szó esett. A Novem-
kellene oldani az Újszegeden b e r 7 Művelődési Otthon is 
működő vendéglők konyhái- tud lehetőséget biztosítani 
nak igénybevételével is. Az programjában, hogy a KISZ-
I. kerületi tanács végrehajtó táncklubok ott találjanak he-
bizottságának érdemes lenne ] y e t maguknak. Végre len-
ennek érdekében tárgyalni a n e helyük, ahol kulturáltan 
vendéglátóipari vállalattal. szórakozhatnának. 

Hasonló probléma állt elő j néhány epizód 
Újszegeden a József Attila . fontos kérdések-

K á ^ f t o bői, amelyek az I. kerületi 
& ^ m e r t m S d t Z t a n á c s l e g u t ó b b i ü l é s é n s z e -é s j o g g a l - . m e r t m ű k ö d t e - l t e k j a v a s l a t k é n t É r d e -
teséhez elégtelennek tatai- £ továbbra ta f o g _ 
ta az egeszsegugyi feltetele- l a l k o 2 n i h i s z e n megoldásuk 
ket. Csakhogy a József At-
tila telepi szülőkön ezzel nem 
segítettek, de még mindig 
segíthetnének. 

Sokam laknak ott olyan 
családok, amelyekből a köze-
li és igen módos Haladás 
Tsz-be járnak dolgozni. Mi 
következik ebből? Az, hogy 
a bezárt napközit ismét ki-
nyittatni. ott ú j egészség-
ügyi feltételeket teremteni 
mibe sem kerülne a fezének, 
s lehetne a napközis óvoda 
az övé. hiszen a kicsik szü-
leinek jórésze úgyis a közös 
gazdaságban keresi a kenye-
rét. A tanácstagoknak ez a 
javaslata is életképes. Bizo-
nyára a Haladás Tsz sem zár-
kózik maid el előle. 

S milyen szenvedély nyil-
vánult meg a tanácsülésen, 
amikor az öregekhez igazán 
méltó városi klub létesítését 
sürgették! Javasolták a ta-
nácstagok, hogy az úiabb 1® 
hetőségek megvizsgálására 
alakuljon egy bizottság és 
sürgősen foglalkozzon az 
öregek ügyével, majd adan-

közérdeket szolgál. 
b. r. 

Ulban a VDK leié 
A Vietnami Demokra-

tikus Köztársaságba utazó 
csehszlovák párt- és kor-
mányküldöttség Jozef Lenárt 
miniszterelnök vezetésével 
csütörtökön délutón átuta-
zóban Pekingbe érkezett. A' 
kínai főváros repülőterén 
Csen Ji miniszterelnök-he-
lyettes. külügyminiszter kö-
szöntötte a küldöttséget 

Az érkezésnél leien vol-
tak a baráti szocialista or-
szágok — közöttük Magyar-
ország — pekingi missziójá-
nak képviselői. 

A csehszlovák küldöttsé-
get a pekingi kormánvszállá-
son helvezték el. A delegá-
ció ma reggel utazik tovább 
Hanoi felé (MTI) 

A kanadai 
kereskedelemügyi miniszter 

Budapesten 
Biró József külkereskedelmi miniszter meghívására 

csütörtökön délután néhánynapos hivatalos látogatásra 
Budapestre érkezett Róbert H. Winters, kanadai kereske-
delemügyi miniszter. A vendég fogadására a\Ferihegyi re-
pülőtéren megjelent dr. Biró József külkereskedelmi mi-
niszter és Darvas László külkereskedelmi miniszterhelyet-
tes. Ott volt M. N. Bow, Kanada Budapestre akkreditált 
nagykövete. 

A kanadai kereskedelemügyi miniszter megérkezése 
után többi között a következőket mondotta: 

Tudomásom szerint az első kanadai miniszter va-
gyok, aki Magyarországot felkeresi. Küldetésemnek az a 
célja, hogy elősegítsem a két ország gazdasági együtt-
működését. 

* 

Dr. Biró József csütörtökön este vacsorát adott a ka-
nadai kereskedelemügyi miniszter tiszteletére. (MTI) 
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